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SLA 58-ajam seimui rengti komisija sunkiai dirba mus Bostone priimti!

88 m. SLA sukakties Seimas skiriamas 1886 metais SLA Įsteigė jo 
dr. Jono Šliūpo garbei. Seimas Įvyks liepos-July 1-4 dienomis Boston, 
Mass.

Gyvendamas organizavo lietuvius Į vieną galingą visą Susivienijimą 
Lietuvių Amerikoje New Yorke, angliakasių rajone - Plymouth, Wilkes 
Barre apylinkėse, Pennsylvanijoje, Baltimore, Md. Lietuviams padėjo: 
Lietuvai išsilaisvinti, lietuvius suvienijo ir Amerikoje.Šliupą s dalyvavo 
daugely ir tarptautinių atstovų suvažiavimų, atstovaudamas tai Lietuvos 
tai Amerikos lietuviams. Amerikoje, Chicagoje Jis ir palaidotas.

SLA Seime apie J. Šliūpą išsamią paskaitą paskaitys SLA ir kitų lie
tuvių organizacijų uoli veikėja Alena Devenienė iš Los Angeles, Cali-

SLA SEIMUI BOSTONE RENGTI KOMITETO 
SUSIRINKIMO, ĮVYKUSIO 1974. M. GEG. 5D.

NUTARIMŲ PROTOKOLAS

1. SLA 58-ajam Seimui Rengti Komiteto* pirmininkas Alek
sandras Chaplikas atidarė SLA veikėjų nepaprastą susirinkimą 
1974 m., gegužės 5 d. 1 vai. p. p. savo namuose, Boston, Mass.

2. Atlikus vardošaukį paaiškėjo, kad posėdyje dalyvavo šie 
asmenys: Aleksandra Baikienė, Antanas Andriulionis, Alfonsas 
Baika, Mykolas Gofensas, Mykolas Klimas, dr. .Anthony L. 
Kapochy, Aleksandras Chaplikas, Regina Baikaitė, Lorraine J. 
Harris, Edward Strazdes, Monica Plevock ir Mrs. Katherine 
Namaksy.

3. Pirmininkas Aleksandras Chaplikas raportavo SLA Pro
gramos Knygos darbus. Pasidžiaugė, kad jau yra gauta daug svei - 
kinimų iš tolimu vietovių: New Yorko, Pittsburgho, Chicago 
ir kitur.

Edward Strazdes tapąs knygai ruošti komisijos nariu darbui 
daug gelbsti. Gamina ir knygos viršelį.

4. Dr. Anthony L. Kapochy pranešė, kad SLA banketu lie
pos 2 d. susidomėjimas didelis. Jis įvyks Statler Hotel, Geor
gian Room su Parlors A. B. and C. Viešbučio telefono numeris 
7617) 426-2000. Bilietai dar nepagaminti, laiško kvotimas Jau 
paruoštas. Nutarta bilietų kaina $11.00. Kaina sumažinta iki 
tiek, kad būtų galima apmokėti tik išlaidas.

Mūsų seimo banketo baras bus prie Georgian Room, viename 
iš aukščiau paminėtųjų Parlor kambaryje.

Banketui gros Bostono apylinkėje geriausias lietuvių or
kestras. ' •

5. Antanas Andriulionis raportavo, kad jo vadovaujamasis 
komitetas - Monica Plevokienė, Victoras Thomas, Aleksandras 
Chaplikas ir jis pats ruošia gražų susipažinimo vakarą liepos- 
July 1 d., 7 v. v., Lietuvių Piliečių Klubo salėje So. Bostone.

forais. ( Nukelta \ 2 puslapį )

SLA CONVENTION 
JULY 1-4

IN BOSTON, MASS.
The date for the Lithuanian Al

liance of America convention 
which will be held in Boston, Mass, 
commencing July 1st, 1974 at the 
Hilton Statler Hotel is rapidly ap- 
praochlng, and perhaps the dele
gates and friends who are planning 
to attend are wondering what is 
being done to make it interesting.

We can assure you that the Bos
tonian’s have not been sleeping.

At a meeting in March at Vice- 
President’s Alexander Chaplikas 
Club-Room, delegates represent
ing Lodges from Boston, Brock
ton, Worcester and vicinity atten
ded.

( Continued on page 2 )

DALIS SLA SEIMUI BOSTONE RENGTI KOMITETO

♦ Edward Strazdes, artistas, fotografas ir banketo knygos komiteto narys. 2. Antanas Andrulionis - susi* 
pažinimo vakaro pirmininkas. 3. Aleksandras Chaplikas - Seimo Rengimo pirmininkas. 4. Dr. Anthony L. 
Kapochy - Banketo pirmininkas. 5. Mykolas Gofensas - seimo Brocktono taikintojų pirmininkas.
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mieląjį DR.STEPONĄ

PRISIMENANT

P. P. Dalgis

SLA Prezidento P. P. Dargio 
žodis, minint dr . S. Biežio 
mirties metines geg. 19 
Chicagoje

Gražus paprotys prisiminti 
anksčiau netekusius. Ypač nega
lim pamiršti tų, kurie savo dar
bais paliko mums neišdildomą pa
vyzdį. Toks buvo daktaras Stepo
nas Biežis.

Mudu su dr. Biežiu buvom labai 
artimi ir tas artimumo jausmas 
tebeveikia mane ir šiandieną. . . 
Ne kas kitas, o tik tas artimumas 
su velioniu atskraidino i šią vietą, 
kad galėčiau įsijungti čia Jūsų 
draugėn, kai metiniame atminime 
amžinos atminties Steponui iškilo 
kapuose ir granitinis pamink
las. • • Dr. S. Biežis

Gražus paprotys prisiminti ? anksčiau netekusius, ^pač negalim pa
miršti tų, kurie savo darbais paliko mums neišdildomą pavyzdį. Toks 
buvo daktaras Steponas Biežis.

Mudu su dr. Biežiu buvom labai artimi ir tas artimumo jausmas te
beveikia mane ir šiandieną. . . Ne kas kitas, o tik tas artimumas su 
velioniu atskraidino J šią vietą, kad galėčiau Įsijungti čia Jūsų drau
gėn, kai metiniame atminime amžinos atminties Steponui iškilo kapuose. 
ir granitinis paminklas. . .

Ir tas granitinis paminklas, ir kiek bebūtŲ šiandien pasakytu žodžiu 
apie daktarą Biežį, neišlygina jo nebuvimo. . . Jo trūksta ir truks Jį 
pažinusiems, nes daktaras Biežis, be to,ką Jis dirbo, kur ką veikė, kal
bėjo ir rašė - be viso to,Jis visada spinduliavo savo aplinkoj - gesin
damas bet kokį antagonizmą, nešdamas savo žydriomis akimis Įtaigą 
vienas kito palankumui, Žmoniškam sugyvenimui. . • Tik toks jo spin
duliavimas galėjo pagimdyti jo paliktą mums visiems patarimą: “Pa
gal turimas sąlygas reikia tvarkytis taip, kad būtumei ir pats laimin
gas ir Jaustume!, kad tuo gali padaryti laimingu savo artimą*'.

Sis dr. Biežio tik ką cituotas patarimas iš Jo knygos “Būkitė Sveiki“ 
nėra autoriaus išgalvotas, o Jo gyvenime išgyventas, Išbandytas. Tai
gi, ir suderintas nuo veiksmo j žodį, j žodį nuoširdų ir teisingą .....

Todėl visiems gali pasidaryti labai aišku, kokį vertingą įnašą yra pa
likęs Steponas Biežis nuo savo “Jaunystės Sapnų*' iki savo gyvenimo 
galo, savo 84 metų amžiuje, būdamas labai guvus SLA» narys. . • Jį 
reikia laikyti taip pat vienu svariųjų susivienijimo brandlntojų, ugdyto- 
nes Jis buvo ne tik daktaras kvotėjas, bet Jis buvo taip pat visuomeninin
kas, organizatorius, žurnalistas, veikęs daugeriopai ir visada su lyg
svara • • . .reikia spėti, kad Steponas, būdamas studentu, buvo įsitė- 
mljęs tą seną graikų priežodį: - “Nieko per daug“. .••••••••••

Ir tai buvo labai sveikas principas dinamiškame susivienijime, ku-
( Nukelta. į 8 puslapį )

SLA CONVENTION JULY 1-4 
IN BOSTON, MASS.

. ( Con. from page 1 )

The Supre-Vice President 
Alexander J. Chaplik the National 
Council was chosen Chairman of 
the Convention Committee.

Antanas Andrulionis is chair-, 
man of the committee to treat the 
delegates to a get acquainted din
ner at the South Boston Lithuanian 
Citizens Association’s Hall Mon
day evening July 1st.

Dr. Anthony L. Kapochy was 
chosen as chairman of the Banquet 
Committee which will be held in 
the Statler Hilton Hotel Ball Room, * 
Park Square Boston.

The subscription for the Banquet 
is $11.00 per person. Dress op
tional.

There will be a fine musical 
program; dance music by Joan 
Marshall’s five<-piece orchestra; 
accordian selections by Joan Mar
shall.

The vocal program by soprano 
Susanne Griska Smith, a well known 
concert and opera star. She has 
given concerts throughout United 
States and Europe.

Help the committee by sending 
in your reservations for the ban
quet to:

Lithuanian Alliance of 
America

Banquet Committee, 
c/o Dr. Anthony L. Kapochy 

517 East Broadway
S. Boston, Mass. 02127 

Tel.: 268-2660

We are fortunate to have Dr. Al- 
gird Budreckis, former secretary 
of the Alliance with us in Boston.

He has accepted to be chairman 
of publicity, Public Relations and 
secretary for the convention.

Hoping to see you at the con
vention’s Get-Acquainted Dinner 
and Banquet,

Mrs. Katherine Namaksy is 
Chair lady of room reservations.

Mr. Alexander J. Chaplik is 
chairman of the convention pro
gram booklet

We respectfully ask all the 
lodges and friends of the Alliance 
to send in their greetings and ads 
as early as possible.

The prices are as follows:
$40.00 for a full page ad.
$20.00 for a half-page ad.

. $10.00 for a quarter-page ad.
—r

The booklet will also have a 
booster-sponsor section. $5.00for 
booster. Over $5.00 for sponsors. 
Send your ads and checks to:

Lithuanian Alliance 
of America Committee 

c/o Chairman
Mr. Alexander Chaplik 

788 East Broadway 
South Boston, Mass.

02127

Fraternally yours, 
THE CONVENTION COMMITTEE

PROTOKOLAS... ( Pabaiga iš 1 puslapio )
Visiems delegatams žada duoti po bilietą, o taip pat jų žmonoms 
ar žmonų vyrams, kuris bus delegatu, (o gal kai kurie ir abu
du bus delegatai).

6. Mykolas Gofensas pranešė, kad Brocktone darbuojasi, 
renka programos knygelei sveikinimus. Mikas Klimas ir jis 
pats kviečia savo draugus dalyvauti Seimo bankete liepos-July 2 d.

7. Skaityti Worcester iečių Antano Tamkaus ir Vytauto Mačio

Visi komiteto nariai sutiko duoti savo draugų vardus, pa
vardes ir adresus. Komitetas pasistengs visiems pasiųsti bilie
tus, kviesdamas juos liepos-July 2 d. dalyvauti SLA bankete 
laiškai. Juose pranešama, kad SLA 57-oji Kuopa rengia didelį 
banketą Worcester, Mass. Kvietė bostoniečius dalyvauti jų ban
kete. Atsiuntė ir bilietų, ir kvietimą dalyvauti suvažiavime ir 
bankete birželio-June 2 d. 10 v. ryte Lietuvių Klube, 67 Vernon 
St., Worcester, Mass.

Seimui ruošti komitetas prašo atvykstančiųjų į SLA Seimą 
delegatų ir svečių užsisakyti bilietus pas Dr. Antaną Kapochy, 
517 East Broadway, So. Boston, Mass. 02127. Tel. (617) 268 
2660.

8. Edward Strazdes pagamino keletą nuotraukų. Komitetas 
laukia nuotraukų ir daugiau.

9. Mrs. K. Namaksy raportavo, kad ji jau rūpinasi apie de
legatų ir svečių kambarius Statler Hilton Hotel.

10. Pirmininkas A. Chaplikas susirinkimą uždarė 3 vai. 30 
min. p. p.

Apie/sekantJ susirinkimą bus pranešta vėliau.
, ALEKSANDRAS CHAPLIKAS

Pirmininkas
TĖVYNĖ, 1974 m. gegužės - May 17
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Attend the 58th Convention of the 
Lithuanian Alliance of America, July 1 - 4

•- = .

LIETUVOS BYLA RUMUNIJOJ. APIE VALSTYBIŲ SIENAS BIRŽELIO 11

LIETUVOS BYLA BUHARESTE, 
EUROPOS VALSTYBIŲ SIENOS 

BIRŽELIO 11

Gegužės 4 d. New Yorke įvyko 
VLIKo Tarybos posėdis.

Tarybos Juozas Pažemėnas 
painformavo Tarybą apie jo daly
vavimą svarstytus klausimus. 
Buvęs aptartas memorandumo 
Įteikimo JAV parlamentarams, 
vykstantiems J Tarptautinę Par
lamentarę Konferenciją, Bukareš
te, Rumunijoje. Valdyba susipaži
no su reprezentacinių knygų pavyz
džiais, kuriuos parūpino Kęstutis 
Cerkeliūnas. Reprezentacinei 
knygai apie Lietuvą išleisti Tary
ba numačiusi kredito sąmatoje.

Aptarti būsimos veiksnių kon
ferencijos reikalai, Bražinskų 
byla, VLIKo informacija ir kt.

Po pranešimo VLIKo pirminln- 
• kas dr. Kęstutis Valiūnas buvo pa
kviestas painformuoti apie tarp
tautinę padėtį ir Lietuvos laisvės 
bylą.

Pirmininkas painformavo, kad 
balandžio 29 d. Ankaros Apygar
dos kriminalinėms byloms teis
mas pirmą kartą svarstė Prano 
ir Algirdo Bražinskų bylą iš es
mės. Prokuroras pasiūlė tėvą 
Praną nubausti 15 metų kalėjimo, 
o sūnų Algirdą - 10 metų. Toli
mesnis bylos svarstymas nukeltas 
birželio 11 d.

Pereidamas prie tarptautinės 
padėties, kuri liečia ir Lietuvą, 
sustojo prie dabar vykstančios Ge- 
nevoje Europos Saugumo ir Bend
radarbiavimo Konferencijos. Ji 
esanti labai uždara, bet VLIKas 
apie ją informuojamas konferen
cijos eigą stebinčio mūsų atstovo, 
o taip pat latvių ir estų, kurie J 
Genevą buvę nusiuntę savo dele
gacijas padėčiai ištirti.

Dr. Valiūnas pabrėžė savo įs
pūdžius iš Europos. Jo* nuomone 
JAV turinčios didelės įtakos tarp
tautinei politikai, ypač Europoje, 
ir išlaikysiančios savo nekartą 

patvirtintą nusistatymą nepripa
žinti Baltijos valstybių neteisėto 
Sovietų Sąjungos inkorporavimo į 
savo imperiją.

VLIKo pirmininkas pabrėžė, kad 
patys rusai disidentai kelią Sovie
tų Sąjungos suskaldymo reikala
vimą, kad jos pavergtoms tau
toms būtų duota laisvė savaran
kiškai tvarkytis. Apgailestavo, 
kad pasaulio politikai ir spauda 
nereaguo ju pavergtųjų naudai.

Dr. Valiūnas kvietė Tarybos na
rius pasisakyti ir duoti naujų su
gestijų. Vicepirmininkai Juozas 
Audėnas ir Aleksandras Vakselis 
papildė dr. Valiūnopranešimą fak
tais Bražinskų byloje.

Dėl tarptautinės padėties Audė
nas pacitavo balandžio 29 The New 
York Times ir balandžio 25 d. 
The Washington Post, kuriuose 
rašoma, kad Genevoje esą susi
tarta dėl Europos valstybių sienų 
saugumo ir tuo Sovietai esą labai 
patenkinti.

Ryšium su šiomis, kad ir ne

patikrintomis žiniomis, pranešė
jas pasiūlė Amerikos lietuviams, 
drauge su estais ir latviais, siųsti 
laiškus senatoriui Carl Curtis (R. 
Nebraska ), kuris Kongresui pasiū
lė projektą rezoliucijos, reika
laujančios, kad JAV vyriausybė 
niekuomet nepripažintų neteisėto 
Baltijos valstybių inkorporavimo į 
Sovietų Sąjungą. Taryba šiam žy
giui pritarė. Be to, Valdybai pa
vesta paraginti Europos ir Siaurės 
Amerikos lietuvių organizacijas, 
kad jos nepripažintų neteisėto Lie
tuvos, Latvijos ir Estijos į Sovie
tų Sąjungą įjungimo šiu^ kritišku 
metu.

Dėl aukščiau minėtų pranešimų 
buvo ilgos diskusijos, kuriose 
reiškėsi ir visa i pesimistiškų nuo
monių dėl JAV politikos Baltijos 
valstybių atžvilgiu. Kalbėjo: dr. 
Bronius Radzivanas, Juozas Pa
žemėnas, Stasys Žadeikls, Jonas 
Giedraitis, Kęstutis Miklas, Pra
nas Dulevičius, dr. Bronius Ne- 
mickas, Jurgis Valaitis,

BRAŽINSKŲ BYLA 
BIRŽELIO 11 

t
Balandžio 29 d. Ankaros Apy

gardos kriminalinis teismas, po 
daugelio formalių atidėliojimų, 
pirmą kartą iš esmės svarstė 
Prano ir Algirdo Bražinskų bylą. 
Sovietų advokatai pareiškė, kad z 
Turkijos teismas nesęs kompeten
tingas spręsti Bražinskų bylos ir 
reikalavo teisiamuosius perduoti 
Sovietų Sąjungai. Teismas, ir jau 
nebe pirmą kartą, pareiškė, kad 
Bražinskų byla esanti Turkijos 
jurisdikcijoje. Po šio dialogo, 
prokuroras paskaitė kaltinamąjį 
aktą ir savo papildomoje kalboje 
pareikalavo Praną Bražinską nu
bausti 15 metų, o Algirdą 10 metų 
kalėjimo. Po to, byla buvo ati
dėta tęsti birželio 11 d. Tuomet 
kalbėsis abiejų pusių advokatai.

GAUKITE STIPENDIJŲ

Northwestern State College, 
Alva, Oklahoma, praneša VLIKui, 
kad jie turi tam tikrą skaičių $500 
scholarships svetimų valstybių 
studentams, kurie norėtų tęsti 
mokslą, bet neturi lėšų. įvairių 
valstybių lietuviai studentai galėtų 
stipendijomis pasinaudoti. Reikia 
kreiptis per savo gyvena m o krašto 
atstovybę Washingtone.

Cleveland,uhio
Cleveland, Ohio SLA 14 Kuopos 

narių priešseiminis susirinkimas 
įvyks birželio-June 2 d. sekma
dienio popietėje, Kuopos pirminin
ko Vytauto A, Ir Noros S. Braziū
nų sodyboje, 3757 Northwood,Road, 
University HGTS, Ohio 44118. Su- 
slrlnklmo pradžia 4:00val.iValdyba.
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RAŠO SPAUDAI
Viena iš svarbiausių priemonių 

garsinti Lietuvą ir kelti sovietų 
okupacinės politikos kėslus lietu
vių tautai rusinti, nureliginti ir 
versti ją atsižadėti laisvės ir val
stybinės nepriklausomybės atsta
tymo, yra pasaulinė spauda. Pa
staraisiais metais suaktyvėjus 
tautos pasipriešinimui, pasaulinės 
spaudos atstovai patys susiranda 
Lietuvą ir supranta jos bylą.

Lietuvių pasirodymas savo vie
tinėje spaudoje - straipsniai laiš
kai - yra nė kiek nemažesnės 
vertės ginklai Lietuvai laisvinti 
kovai. Elta, pa mini,kviečia visus, 
kuo daugiau rašyti laiškų spauda f.

Paskutiniu metu laiškų 
parašė; ASTA GRAKAUSKAS, 

UCLA Daily Bruin, Callfomija Un
to, Los Angeles; B. GRAUŽINIS, 
Herald and Examiner, Los Ange
les, RIMANTAS GENCIUS ir TE- 
DIS ZIERINS, Chicago Sun-Times, 
FELIKS ALGIRDAS KASPAR, Chi
cago Tribune; AUDRONE ARSTI- 
KYS, Chicago Daily News, ROMA 
OLŠAUSKAS, Chicago Tribune, 
JONAS KUDIRKA, The New World, 
Chicago, P. G. JONAS KUPRYS, 
Chicago Today, VYTAUTAS JE- 
NAITIS, The Grand Rapids Press, 
Grand Rapids, Mich., ANTANAS 
K. GRUZDYS, New Haven, Conn., 
The New Haven Register; JONAS 
URBONAS, The Daily Tribune 
Royal Oak, MI; ANTANAS MAT- 
JOŠKA, So. Boston, The Christian 
Science Monitor.

Los Angeles Times atspausdino 
keletą laiškų, kuriais skaitytojai 
dėkoja laikraščiui už Murray See- 
gerio straipsnį. Laiškus parašė: 
Leonardas Valiukas, Linas Koje
lis, Irena J. Pažėra. P. Pamatai- 
tls, B. Graužinis, Julius Azis Rau- 
linaltis, Stanley Sula.

INFLIACIJOS

Pasaulyje infliacijų buvo daug. 
Senesnėsės kartos lietuviai atsi
mena, kai Lietuvoje Rusijos rubliai 
neteko savo vertės, vėliau vokiš
kosios markės ir t. t. J ’

Pažvelgus J Amerikoje vykusias 
infliactjas, galime perdaug nusi
skųsti dabartine infliacija.

Savo trumpoje istorijoje yra tu
rėjusi daug didesnių infliacijų. 
Sunkiausia buvo Amerikos revo
liucijos metais: prasidėjo 1778- 
1780. Tais laikais Boston, Mass, 
už plaukų nukirpimą jau reikėjo 
mokėti po $150, už statinę miltų 
$1,575, 1781 metais už svarą su
rūdijusių sūdytų lašiniu - $375. 
Tik 1972 metais padėtis pradėjo 
gerėti.

Doleris savo vertės buvo tiek 
netekęs, kad Bostono "kirpėjas” 
už plaukų kirpimą dolerių jau vi
siškai nebeėmė, turimais doleriais 
išklijavo savo kirpyklos sienas. 
Dolerio išjuokėjal kartą šunį iš
tepė smala, apklijavo doleriais ir 
paleido bėgioti gatvėmis . . .

Dolerio vertė pakilo kai iždo 
sekretoriaus pareigas pradėjo eiti 
Aleksander Hamilton.

Ir šiandien Amerikos iždo susi
tvarkyme vyksta didelių reformų.

Detroit. Mich.
• '• ' 1 u 'į «? «

Birželio trėmimų minėjimas 
įvyks birželio 16 d. 12 vai. Kultū
riniame Centre. Pagrindiniu kal
bėtoju bus kongresmanas Robert 
J. Huber. Programą išpildys es
tai, latviai Ir lietuviai. Rengia 
Pabaltiečių Komitetas, kuriam 
šiais metais vadovauja lietuviai,

JAV LB II Tarybos sesija įvyks 
birželio 15-16 d. Chicagoje. A, G.

VIENAS GERIAUSIŲ 
FOTOGRAFŲ

Chlcagos miesto centre savo 
foto studiją turi Kastytis Izokaitis, 
kuris, tur būt, yra vienas iš žy
miausiųjų lietuvių fotografų Ame
rikoje. Jo dabartinė specialybė - 
reklaminių nuotraukų gaminimas. 
Jis užsakymus gauna iš didžiųjų 
JAV bendrovių: Standard Oil, 
Mobil Oil, Chrysler bei kitų. Taip 
pat ir iš žurnalų: Glamour, Con
tinental ir kt. Kastyčio nuotrau
kos talpinamos didžiulį tiražą tu
rinčiuose laikraščiuose bei žurna
luose. Anksčiau jis yra nemaža 
keliavęs po pasaulį ir ten fotogra
favęs pagal užsakymus.

Su šiuo garsiuoju fotografu Chi- 
cagos lietuviai turėjo progą susi
pažinti vienoje iš penktadienio va
karonių Jaunimo Centro kavinėje. 
Čia fotografas parodė daugelįsavo 
darbų skaidrėse, o taip pat papa
sakojo apie savo karjeros eigą. 
Vėliau jis atsakinėjo į klausimus. 
Nežiūrint, kad iš Lietuvos išvyko 
jaunas ir šiuo metu išimtinai reiš
kiasi tik amerikiečių tarpe, kal
bėjo sąmojingai, vartodamas pui
kią lietuvių kalbą.

Salia visokių reklaminių nuo
traukų, Jis yra pasireiškęs ir me
niskų vaizdų fotografavime. Jis 
su savo paveikslais porą kartų yra 
dalyvavęs ir lietuvių parodose Jau
nimo Centre.

Reikia pažymėti, jog šis foto
grafas ir savo profesijoje naudo
ja pilną lietuvišką pavardę ir var
dą (po reklaminėmis nuotraukomis 
pavardės nėra skelbiamos )•

(es.)
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DRAUGIŠKA SPAUDA APIE SLA IR JO VADOVYBE
Naujienų Reporteris pasikalba su SLA prezidentu Povilu P. Dargiu

Povilas P.-Dargis, Susivienijimo 
Lietuviu Amerikoje prezidentas ir 
įtaiklngas demokratas, buvo at
skridęs j Chlcagą, kad galėtų kar
tu su Šimtais kitę chicagiečių pa
minėti Naujienų 60 metų sukaktį. 
Minėjimo bankete jis pasakė pa
grindinę kalbą.

Pasirodo, kad dabartinis SLA 
prezidentas labai glaudžiai bend
radarbiavo su dr. Pijum Grigai
čiu. Bendradarbiaudamas di
džiausioje lietuvių savišalpos or
ganizacijoje, Jis pradėjo bendra
darbiauti ir Naujienose. Ilgus me
tus Povilas Dargis buvo Naujienose 
ėjusio Pittsburgh© skyriaus re
daktorium. Apie tai jis gražiai 
priminė banketan susirinkusiems 
žmonėms.

Panaudojome susitikimą su Dar
giu pasikalbėjimui. Jis papasako
jo apie rySius su demokratais 
amerikiečiais, dedančiais dideles 
viltis ateičiai; apie Washingtone ir 
Pittsburgh© veikiančias Įvairias 
etnines grupes ir savišalpos orga
nizacijas. Paklausinėjome prezi
dentą Dargįapie Susivienijimo rei
kalus. Jis mielai atsakė į klausi
mus, o kai kuriuos aspektus pla
čiau paaiškino.

Pirmiausia paklausėme prezi
dentą:

- Koks dabartiniu metu yra Su
sivienijimo Lietuvių Amerikoje fi
nansinis ir narių stovis?

- Kiekvienais metais SLA ak
tus ras paruošia kiekvienai valsty
bei, kurioje Susivienijimas Lietu
vių Amerikoje yra įregistruotas ir 
daro biznį, platų pranešimą, - pra
dėjo pasakoti prezidentas Dargis. 
Aktuaras privalo tai padaryti, nes 
veikiantieji įstatymai verčia jįto- 
kio darbo imtis. Jis pasiunčia 
Apdraudos Departamentui smulkų 
mūsų fratemalės organizacijos fi
nansinį raportą. Iš, aktuaro pa
ruošto raporto galima palyginti, 
kokia SLA finansinė padėtis bąvo 
praeitais ir užpraeitais metais. 
Tame raporte mato, kokia ta padė
tis yra šiais metais.

d*

- Iš aktuaro raporto matyti, kad 
xSLA turtas praeitais metais padi
dėjo, - toliau tęsia prezidentas
Dargis. - Dabartiniu metu SLA 
pajėgumas mokėti (solvency) yra 

fvirš 140%, ko iki šio meto SL ' fi
nansuose niekad nebuvo. Je’gu 
,SLA gali visas skolas išmokėti, 
tai Jau gerai, bet jeigu organiza
cijos pajėgumas mokėti yra toks 
•stiprus, ui Jau labai gerai. Da
bartinė SLA finansinė padėtis yra 
tokia: šiandien SLA gali išmokėti 
kiekvienam nariui turinčiam 1,000 
dolerių, beveik pusantro tūkstan
čio dolerių.

- Galite pasakyti, kur SLA pi
nigai yra Investuoti? - paklausė
me p. Dargio.

- Didelė SLA turto dalis inves
tuota į JAV bonus ir utility akci
jas. • Tai yra pats saugiausias 
investavimas,

- Kur pinigai yra ir kas juos in
vestuoja?

- Visus SLA bonus prižiūri di-
4

džiausiąs Amerikos bankas - Mel
lon National Bank of Pittsburgh: 
Per Juos perkam ir parduodam 
bonus. Bankas atlieka visas mūsų 
transakcijas. Bankas turi gerą in
formacijos ir transakcijos tarny
bą Mes bankui duodame nurody
mus, o visas pirkimo ir pardavi
mo transakcijas atlieka pats ban
kas. *

* Tiktai maža SLA turto dalis in-
vestuota Į morgičius, o didelė 
dauguma investuota į JAV bonus,- 
aiškina Povilas Dargis.

- SLA Pildomoji Taryba ne tik
, saugiai investuoja šios didelės f ra- ' 

temalės organizacijos turtą, - to
liau tęsė pasikalbėjimą SLA pre
zidentas Povilas Dargis, - bet 
mes taupiai administruojame visus 
kitus SLA reikalus. Tai matyti iš 
aktuaro raporto, išsiuntinėto įvai
rių JAV apdraudos departamentų 
atsakingiems pareigūnams. Akį 
tuaras rado reikalo savo raporte, 
pasakyti, kad SLA savo turtą tvar
ko ir organizacijos Reikalus ad
ministruoja labai tvarkingai ir tau
kia i.

- Kuo tas taupumas pasireiš
kia? - jūsų korespondentas pa
klausė SLA prezidentą.

- SLA turto administravimo 
tvarkingumas ir taupumas galima 
matyti iš šių svarbių faktų, ku
riuose Jums ir visiems laikraščio 
skaitytojams suminėsiu, - tarė 
toliau Povilas Dargis.

Pirma, mes nemėtome pinigų 
be reikalo. Neperkame, ko nerei
kia, be ko galime apsieiti. Kon
troliuojame ir aptariame kiekvie
ną išleidžiamą centą. Apie dolerį 
ir kalbos negali būti, nes mes be 
reikalo ne iš leidžia me ir centų.

Antra, Pildomosios Tarybos 
narių atlyginimas yra nepaprastai 
mažas. Jis yra daug mažesnis, 
negu kitų fraternalių organizacijų 
atsakingų pareigūnų atlyginimas.

- Ar galite pasakyti, kiek jūs 
gaunate už prezidento darbą ir pa
reiga s? - paklausėme Povilą Dar- 
g v

- Kodėl ne, galiu pasakyti, - at
sakė Dargis. - Visi mūsų orga
nizacijos reikalai yra viešai tvar
komi. Visos išlaidos ir išmokėji
mai yra žinomi organizacijos na- 
riams; jeigu jiems Sis klausimas 
rūpi. Tiktai ignorantai gali ma
nyti, kad SLA pareigūnai išleidžia 
dideles sumas, bet organizacijos 
nariai žino visas išlaidas ir išmo
kėjimus. SLA prezidento mėnesi
nis atlyginimas yra $315. Kitų 
panašių organizacijų prezidentų 
atlyginimas yra žymiai didesnis. 
Mūsų organizacijos iždininkė gau
na tik $287 į,mėnesį. Tai labai 
mažas atlyginimas, nes darbo yra 
daug ir atsakomybė yra didelė.

SLA iždo gi (įėjai ir daktaras 
kvotėjas gauna tik $215 į metus, 
įsitėmykite, ne f mėnesį, bet į 
metus. Vienintelė SLA pareigūnė, 
gaunanti didesnį atlyginimą, yra 
centre nuolat dirbanti sekretorė, 
bet ir jai algą nustato ne Pildo
moji taryba, o SLA konstitucija ir 
seimas.

- Tai iš ko pragyvenate? - to
liau paklausėme noriai kalbančio 
SLA prezidento? - $315 šiandien 
yra maža suma.

- Aš nuolat gyvenu Pittsburghe, 
Pa., ir jau virš 20 metų dirbu vie
tos kriminaliniame teisme. U2 
savo darbą ir einamas pareigas 
gaunu gerą atlyginimą ir iš to 
pragyvenu. Panašiai savo reika
lus tvarko ir kiti Pildomosios
Tarybos nariai. Kiekvienas dirba 
kurioje nors įstaigoje arba gyve
na iš savo profesijos. Jie kitur 
užsidirba savo pragyvenimą, ©Su
sivienijimui pašvenčia savo valan
das, laisvas nuo kasdieninio dar-

- Kaip daromi SLA išmokėji
mai? - dar paklausėme preziden-

——

- Kiekvienas SLA ižmokėjimas 
daromas pagal atlikto darbo, įsi
gytų prekių arba įsipareigojimų • 
patikrintą sąskaitą, - toliau aiš
kina Povilas Dargis.

- Jokia sąskaita nemokama be 
prezidento ir sekretorės pasirašy
to įsakymo (orderio) mokėti. Visi 
SLA išmokėjimai daromi Čekiais. 
Kada vadovybė liepia reikalingą 
sumą išmokėti, tai tada paruošia
mas čekis, kuris reikalingas trijų 
parašų. Čekius pasirašo prezi
dentas, sekretorė ir iždininkė.
Trys parašai čekyje taip pat yra 
patikrinami. Jeigu bet kuris val
dybos narys nežino, nesupranta 
arba jam yra neaišku, už ką čekis 
mokamas, tai jis čekio nepasira
šo, kol nepatikrina ir įsitikina, 
kad ta suma reikia išmokėti. Už 
išmokėjimus yra atsakingi trys 
Pildomosios Tarybos nariai. Jo
kios apgaulės čia negali būti.

Aš jau minėjau, kad kiekvienas 
išmokėjimas eina pagal sąskaitą 
ir mokamas čekiais, - toliau pasi
kalbėjimą tęsė Povilas Dargis, 
SLA prezidentas. - Niekas prie 
SLA pinigų neprieina, pagaliau ir 
Pildomosios Tarybos nariai prie 
pinigų neprieina. Net ir SLA iž
dininkė pinigų neskaičiuoja ir ne
sinešioja. Viskas eina per banką 
ir čekiais.

- Vienintėlė išimtis padaryta 
SLA sekretorei. Ji turi teisę iš
leisti iki $50,00 įvairiems smul
kiems reikalams. Yra Petty Cash 
sąskaita, kurioje yra $50.00 dole
rių. Iš šios sumos sekretorė 
viena gali išmokėti būtiniauslems 
reikalams reikalaujamas sumas. 
Bet SLA iždininkas ir iždo globėjai 
patikrina sekretorės padarytas iš-
Jaidas.

- Na, gerai, mes jau matome, 
kad SLA atsargos yra laikomos 
dideliame ir pavyzdingai tvarko
mame banke, o mažesnėms su
moms reikia trijų valdybos narių 
parašų. SLA pinigai laikomi tvar
kingai, bet dabar dar pasakykite, 
koks yra dabartinis narių stovis? - 
jūsų reporteris dar paklausė Po
vilo Dargio.

- Finansai mūsų geri, - tęsė 
prezidentas Dargis. - Mes norė
tume panašiai stovėti ir narių 

skaičiaus atžvilgiu. Visų Ameri
kos fraternalių organizacijų narių 
skaičius mažėja, įskaitant ir Su
sivienijimą Lietuvių Amerikoje. 
Mūsų Susivienijimas naujų narių 
gauna dvigubai daugiau, negu abu 
kiti susivienijimai, tačiau ir tokio 
narių skaičiaus neužtenka. Mes 
turime gauti dar daugiau narių.

- Kiekvieno fratemalio susivie
nijimo nariai miršta, miršta ir
mūsiškiai. Mes gauname naujų
narių mirusių vietom užpildyti, 
bet mums dar reikia gauti pakan
kamą narių skaičių, kad galėtume 
pildyti subrendusias a pd ra ūda s ir 

Teartu su jomis išėjusius žmones. 
Daugelis prabuvo fra tema lioje or
ganizacijoje 20 metų, Pildomoji 
Taryba pagal susitarimą, jiems 
išmoka pinigus, tuo jie ir nutrau- 

.->kia ryšius su organizacija. Jeigu 
į Kuopų valdybos laiku apsižiūri ir 

tokius narius vėl įtraukia, tai 
gerai, bet ne visi finansų sekreto
riai pasiūlo tiems nariams ir vėl 
įsirašyti naujai apdraudai. Šios 
subrendusios apdraudos angliškai 
vadinasi endowment policies. Jei
gu gautume pakankamai naujų narių 
subrendusioms apdraūdoms, tai 
galėtume išsilaikyti dabartinėje 
aukštumoje. Dabar turime ruošti 
vajus naujiems nariams gauti.

- Ar noriai lietuviai tampa SLA
nariais?

- Kas supranta SLA tikslus ir 
vedamą lietuvišką darbą, tai tas 
tampa nariu, - aiškina toliau Povi
las. Dargis. - Kiekvieną metą 
įstoja visa eilė visuomenės vei
kėjų, bet jų skaičius galėtų būti 
dar didesnis. Juo • daugiau lietu
vių bus šiame Susivienijime, tuo 
daugiau gero lietuviško darbo ga
lėsime padaryti. Visi mes įsto
jome f SLA ne dėl pomirtinės ar 
kitokios apdraudos, nes mirti mes
dar nesirengiame, bet kiekvienas 
mūsų nori būti naudingi Lietuvos ir 
Amerikos lietuviams. Mūsų Su
sivienijimo nariais buvo dr. Jonas 
Šliupas, kun. A. Burba, kun. To
toraitis, Fortūnatas Bagočius, dr. 
Pijus Grigaitis, adv. Kazimieras 
Gugis, konsulas Jonas Budrys, 
Juozas Bačiūnas, Antanas Oils ir 
šiandien yra poetas N. Rastenis, 
dr. Kazys Bobelis, dr. Leonas 
Kriaučeliūnas, dr. K. Valiūnas, 
Teodoras Blinstrubas, dr. A. Pau- 
tienis, dr. Mykolas Devenis, ponia 
A. Devenienė, dr. Kazys Sidlaus
kas ir visa eilė plačiai žinomų ir 
visuomeninį darbą dirbančių žmo
nių. Kiekvienam reikėtų pagalvoti 
ir tapti nariu. Jeigu kurioje vie-
tovėje dabartiniu metu nėra SLA 
Kuopos, tai tokią Kuopą galima 
įsteigti. SLA centras mielu noru 
bendradarbiaus, atsiųs reikalin
gas Instrukcijas ir d uos praktiškus 
patarimus, - baigė pasikalbėjimą 
Povilas Dargis.

SLA prezidentas, visą laiką 
glaudžiai bendradarbiavęs suNau- 
jienomis, atvyko į 60 metų sukak
ties banketą ir pasakė pagrindinę 
kalbą. Povilas Dargis labai gerai

( Nukelta } 7 puslapį)
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Tokios formos issiuntinėtos visoms SLA kuopoms-delegatams rezervuotos 
viešbutyje kambarius. Galite iš Tėvynės išsikirpti šias formas ir pasiųsti
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THE STATLER HILTON

FIRST CLASS 
Permit No. 4413 

BOSTON, MASS.
jS *v. ■

—.

Reserve your room in advance. PLEASE fill out the registration form 
and mail it to the Statler Hilton Hotel in Boston.

Worcester, Mass.
Gegužės 5 vicepirmininkas Vin

cas Dabrila sklandžiai pravedė 
susirinkimą, sekretoriai J. Matu
levičius ir V. Mačys gerai atliko 
savo užduotis.

Iždininkas Zigmas Snarskis pa
teikė Kuopos stovio finansinį ra
portą. Pasirodė, kad Kuopos ižde- 
yra virš $1,000.

Išrinkti J SLA 58 seimą Bostone ' 
delegatai: Vincas Dabrilą, Vytau
tas Mačys, J. Krasinskas ir A. 
Tamkus.

Birželio 2 d. 1 v. p. p. Lietuvių 
Piliečių Klubo salėje, 67 Vernon 
Street, Worcester, Mass, Įvyks * 
SLA 57 Kuopos bankietas, Jame 
bus pagerbta Worcesterio Miesto 
Tarybos - narė Barbora Sinnott. 
Jos motina lietuvaitė - Julia Na- 
šukaitytė-Mack. Bus dainų. Šo
kiams gros skambi orkestrą. Kas 
atvyks, nesigailės.

SLA 2-osios Apskrities suva
žiavimas Įvyks birželio 2, 10 v. 
ryto Lietuvių Piliečių Klubo salė
je, 67 Vernon St., Worcester, 
Mass. Prašomos visos Kuopos 
prisiųsti skaitlingas delegacijas, 
nes liepos 1-4 d. vyks SLAseimas 
Bostone. Suvažiavime pasiruoši
mas tam iškilmingam seimui.

TĖVYNĖ, 1974 m. gegužės - May 17

. VETERANAI VEIKĖJAI

Noriu prisiminti apie senus SLA 
57 Kp. narius, žymius worceste- 
riečius veikėjus.

Juozas Gla vieką s arti 90 m. su
laukęs katalikiškos pakraipos vei
kėjas, gimęs Lietuvoje Merkinės 
apylinkėje. Jo pastangomis Wor- 
cesteryje Įsteigta Vilniaus Aušros 
Vartų parapija, pastatyta bažnyčia. 
Kalnelis pavadintas Gedimino 
Kalnu. Seniau jis vadinosi Perry 
Hill. Jis išauklėjo lietuviškoj 
dvasioje gražią šeimą: 3 dukteris 
ir du sūnus. Vyriausia duktė An
tanina Vaškelevičienė-Wackell, - 
Katalikių Moterų Veikėja, rašytoja 
pasireiškusi ne tik amerikiečių 
spaudoje, bet ir lietuvių. Ypač 
daug rašo Moterų Dirvoje.

Kitas jau gana senas amžiumi - 
soclallstiškų pažiūrų veikėjas. 
Taip pat SLA 57 Kuopos buvęs 
Įžymus veikėjas, kuomet Kuopa 
turėjo virš 700 narių buvo kelis 
metus sekretoriumi.

Tai Justinas Karazija, gimęs 
Kupiškio apylinkėje Lietuvoje.

3-ias, Jau gana seno amžiaus 
vienas iš žymesniųjų lietuvių Wor- 
cesteryje - tai senas SLA 57 Kuo
pos narys, buvęs Lietuvių Piliečių 
Klubo 27 metus pirmininką** Jo 

laikais Klubas žydėjo Worceste- 
ryje. Jis visuomeninkas, Muzi
kas , Chorvedls Jonas Dirvelis. 
Jis vadovavo "Literatūros Dramos 
Draugijai Aušrelė apie 30 metų. 
Jis vadovavo ir Gabijos Chorui 
So. Boston, Mass.

Jie visi gyvi. Bet tie patrlotin- 
gieji lietuviai pasižymėję vyrai 
pamiršti. Ar dėl to, kad seni?

Už tat Jų vaikai, giminės ir pa
žįstami nekimba prie tokių orga«w 
nlzacijų. Jie sako: ką jie iš to 
darbo gavo - "Visuomenė Juos 
užmiršo’’* ' -

J. KRASINSKAS
• * ♦ * • » • . , 4 ♦ * V* . ’ •

*■

SLA veikėjo ir Tėvynės bendra
darbio Kraslnsko anūkas David 
Krasinskas buvo pagerbus geg. 4 
d. Troop 41 - Boy Scouts at Ame
rica, Eagle Scout bankete, kuria
me dalyvavo 300 žmonių. Pager
bime programos knygelėje paskir
us ištisas puslapis,

Detroit, Mich.
SLA 352 Kuopos susirinkimui 

gegužės 5 d. Lietuvių Namuose 
vadovavo Kuopos vicepirmininkas 
Vacys Kriaučiūnas. Sekretoriavo 
Henrikas Dūda. Tai buvo paskuti

nis susirinkimas prieš vasaros 
atostogas. Vasaros metu nariai, 
norintieji užsimokėti duokles, iš 
anksto turi susisiekti su finansų 
sekretore E. Jodinsklene, tel. TA- 
5-6203 ir jai sumokėti.

Susirinkime aptarti s Įvyksian
tis birželio 2 d. Jūrų Saulių "Švy
turio” stovyklavietėje piknikas ir 
pasiskirstyta pareigomis. Piknike 
turėsime maisto ir gėrimų. Taip 
pat bus skirstomos Ir dovanos. 
Pikniko pradžia 12 vai., o tarnyba 
atvyksta 11 vai.

Kuopos pirmininkas Petras Ja
nuška gegužės 4 d. dalyvavo Lie
tuvių Fondo suvažiavime Chlcagoje 
kaip Kuopos atstovas. Kuopa yra 
įmokėjusi $100 ir yra Lietuvių 
Fondo narys.

Pirmasis po vasaros atostogų 
Kuopos susirinkimas Įvyks rugsė
jo 1 d. 12 vai. Lietuvių Namuose.

LZS-gos Detroito skyriaus kul
tūrinė popietė Įvyksta birželio 9 d. 
1 vai. Bezdonėliuose pas S. ir A. 
Va siūlius. Norintieji dalyvauti ifi 
anksto registruojasi pas skyriaus 
pirmininką Vladą Selenu. Tai. 293- 
4611.

ANTANAS GRINIUS
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Hamilton, Ont.

GABI LIETUVAITĖ

J. Sarapnickas

ANITA PAKALNIŠKYTE

Anita Pakalniškytė iš prigim
ties turi didelių gabumų mokslui, 
dainai, muzikai ir vaidybai. Ani
ta.būdama vos 8 mėnesių pradėjo 
pamėgdžioti name esančios kana
rėlės čiulbėjimą, o būdama 2 metų 
čiulbėjo drauge su kanarėle. įvy
kus nelaimei, kanarėlės narveliui 
apsivertus, lūžo kanarėlės koja ir 
toje nelaimėje Anita neteko savo 
mėgiamos čiulbonėlės.

Anita, būdama vos 3 metu am- 
žiaus, pradėjo reikšti “pratenzi- 
jos” tėvams ir reikalauti sau “pri
vilegijų” kada atvykdavo svečių 
jiems padainuoti, eilėrašti pade
klamuoti. .. Ir be tų “privilegi
jų” Anita nenurimdavo.

Anita, sulaukusi 7 metų amžiaus, 
pradėjo prašyti tėvelių, kad ją nu
vestų i muzikos ir dainų mokyklą. 
Anita i prašant; tėvai nuvedė i Ha
miltono Karališkąją Konservatori
ją patikrinimui. Išegzaminavus 
buvo tėvams pranešta, kad Anita 
turi labai gerą klausą ir balsą.

Anita per pirmus konservatori
jos lankymo metus padarė stebėti
ną pažangą ir buvo iškviesta solo 
giedoti kanadiečių bažnyčioje. 
Be to, tais pačiais metais Anita, 
nors ir mažiau pamokų atlikusi už 
kitus tos klasės mokinius, dalyva
vo tos klasės varžybose ir lai
mėjo pirmą vietą ir, būdama 8 
metų,pirmoji gavo aukso medalį. 
Taip, Anitos Pakalniškytės karje
ra, kaip solistės, prasidėjo jai 
esant tik 8 metų amžiaus!

Anita studijuoja ne tik dainavi
mą, bet ir muziką, vaidybą. Čia 
yra Anitos tik šalutinės studijos.

Anita turi didelių gabumų ir 
bendrai mokslui. Nežiūrint paša
liniu studijų, Anita pradinę mo
kyklą nuo pirmų metų iki užbaigi
mo buvo pirmoji mokine visoje 
mokykloje. Dabar Anita lanko gl- 
minazijos 11-ąją klasę ir čia pa
žymia vidurkis 85-90%. Lietuviš
kai kalba ir rašo. Kreditas tė
vams!

Norint suminėti Anitos Pakal
niškytės laimėjimus nuo 8 metų 
iki dabar, tai yra, per kitus 8 me
tus tektų užpildyti kelis laikraš
čius. Šios talentingos ir gabios 
lietuvaitės paliesiu praeitų metų 
ryškiuosius laimėjimus. Anita 
dabar yra Įsitraukusi i tokią, sa
kyčiau, kaip sraunaus vandens bė
gančią srovę, iš kurios nėra ga
limybės bepa s Įtraukti. Anita Pa
kalniškytė, 1973 m. būdama dar 
tik 15 metų, bet už solo dainas 
(kaip solistė ) ir už piano muziką 
yra laimėjusi Kiwanis muzikos 
festivaliuose 115 aukso medalių ir 
25 trofėjus ir visą eilę sidabro 
bei bronzos medalių. Metų bėgyje 
4 kartus dalyvavo programas iš
pildydama Hamiltone per televi
ziją. Kaip žymi solistė dalyvavo 
Brandford ir Woodstock radijo 
programų išpildyme.

Solistė A. Pakalniškytė, daly- 
vaudoma Kiwanis muzikos festi
valiuose, be aukso medalių ir tau
rių, laimėjo ir miestų stipendi
jas: Londone, Niagara Falls, St. 
Catharines, Bronford po vieną, 
Hamilton ir Toronto miestų po dvi.

Ji įsidrąsinusi nuvyko f Kiwa
nis muzikos festivali Brontfordo <
mieste ir dalyvavo varžybose vy
resniųjų klasėje, kur pati jau
niausia buvo 18 iki 21 metu. Ani- <
tai tik 15 metų, bet tose varžybo
se laimėjo septynias pirmąsias 
vietas kaip solistė ir vieną už 
piano muziką.

A. Pakalniškytė, nežiūrint 
mokslo ir kitų įsipareigojimų, yra 
parašiusi veikalą “Once Upon a 
Time”, kuris buvo kanadiečių 
įvertintas ir praeitais metais ge
gužės 25 d. suvaidintos Centene- 
ry United Church salėje. Autorė 
šį veikalą pati ir režisavo.

Anita Pakalniškyte yra aktyvi 
ir tautinėje veikloje: Priklauso 
skautams, SLA 75 Kuopai, tautinių 
šokių grupei “Gyva ta r ui” ir spor
to kliubui.

Anita su Gyvataro šokėjais buvo 
nuvykusi šiais metais vasario mė
nesį į Kolumbiją.

Anita, dar tik jaunuolė bet jau 
yra išpildžiusi visoje eilėje, Ka
nados ir Amerikos lietuvių kolo
nijose programas. Šios talentin
gos solistės balsą klausėsi Kana
dos sostinėje Otavoje, dalyvaujant 
500 svečių 1973 m. gegužės 19-21 
d. per suruoštą tulpių festivalį.

Reikia atkreipti dėmesį ir Otta- 
wos lietuvių veiklą. Koloniją su
daro tik apie 100 lietuvių, bet i 
ruošiamą tulpių festivalį gugebėjo 
sukviesti per 500 žiūrovų (daugu
ma kitataučių). Tėviškės Žibu
riuose D. Danienė rašo apie Gy
vataro koncertą Kanados sostinė
je”. Pabrėžia: “Gyvataro” kon
certą papildė Jaunutė solistė Ani
ta Pakalniškytė. Jos malonus, sod
rus balsas, jausmingas atlikimas 
ir parinktų dainų repertuaras buvo 
labai gerai pritaikytas nelietuvių 
publikai. Solistė buvo labai šiltai 
žiūrovų priimta”.

Pakalniškytė programoms pil
dyti yra dalyvavusi per įvairias 

tautines šventes ir Toronte, St. 
Catharines, Paris, Hamiltone, ir 
1971 m. lapkričio 7 d. nuvyko su 
tautinių šokių grupe “Gyvataras” 
į Buffalo, N. Y. atstovauti ten 
lietuvius Folk Arts Council Ko
mitete. Ir šioje šventėje Anita, 
akompanuojant muzikui Govėdui, 
papildė programą, padainuodama 
keturias dainas.

Net programai dar nesibaigus, 
Buffalo Folk Arts Council komite
to pirmihinkas Dr., Gredel, susi
jaudinęs iš scenos per garsiakal
bį prabilo i publiką, pareikšda
mas, kad 8 metų veiklos bėgyje 
tokios programos dar nebuvo ir 
reiškė padėką lietuviams už to
kios puikios programos suorgani
zavimą. Ir čia tenka dalis nuo
pelnų solistei Anitai, už prisidėji
mą lietuvių vardą išgarsinti. Ani
ta Pakalniškytė jau 3 metai daly
vauja Mohawk College Workshop 
Teatre kaip solistė, atlikdama pir
maeiles roles. O 1974 m. teatrui 
statant autoriaus Gion Carlo Me- 
notti opera Medium, pagrindinė 
rolė Monica atiteko Anitai Pakal
niškytei. Si opera buvo pastatyta 
šių metų kovo 12 d. dideliu pasi
sekimu ir gerais atsiliepimais 
apie Anitą. Už labai gerai atliktą 
pagrindinę rolę.

Hamiltone 1973 m. pastačius 
teatro rūmus ta proga atidarymo 
metu buvo statoma operetė Fio- 
rello. Prieš tai spaudoje buvo 
paskelbta, kad reikia aktorių. I 
nurodytą vietą nuvyko ir Anita Pa
kalniškytė užsiregistruoti. Re
gistracijos metu buvo smulkiai 
išegzaminuojama ir patikrinimos 
aktorių kvalifikacijos. Iki nusta
tytos datos užsiregistravo 3 kar
tus daugiau aktorių negu buvo rei
kalinga. Komisija po registraci
jos padarė atranka ir pakvietė tik 
geriausius. I tą laimingųjų skai
čių pateko ir viena lietuvaitė mūsų 
Anita!

Teatro rūmų atidarymo proga 
1973 m. rugsėjo mėn. operetę Fio- 
rello suvaidino 10 kartų. Dėl gau
saus žiūrovų lankymo skaičiaus ši 
operetė po poros mėnesių, lap
kričio 8-11 d. d. vėl buvo pakar
tota. Lapkričio 9 teko ir man da
lyvauti. Tai pirmą kartą dalyva
vau Kanadoje teatre, kuriame vai
dino ir lietuvaitė.

Anita nepaprastai gabi moksle, 
o menui - tikra nenuorama: be 
abejo, čia yra jos prigimties pa
linkimas ir tvirtos charakteris 
svajonėms Įvykdyti. Nežiūrint 
visų Įsipareigojimų, Anita turė
dama valandą laikoz nenurimsta ir 
pati savanoriškai Įsitraukia Į kū
rybą.

Šiais metais Anita yra parašiu
si kitą veikalą: There is an Angel 
for Everyone. Autorė savo kūri
niams ir režisuoja.

Šiais metais balandžio 2-3 d. d. 
dalyvavo Toronte East Music Fes
tival 20-21 metų klasėje ir laimė
jo 2 aukso ir 3 sidabro medalius. 
Taip pat Brandforde 18-21 metų 
klasėje laimėjo 3 aukso ir 2 si
dabro medalius.

Reikia atkreipti dėmesį J tai, 
Anita yra tik 16 metų. Ir nežiū
rint, kad varžybos vyksta 20-21 
metų klasės solisčių, Anita išsi
kovoja pirmąsias premijas.

Teko priminti Anitai, ar yra 
jaučiama diskriminacija, nes jos 
pavardė ne kanadietiška. Atsakė, 
kad tarp gaunančių žemesnius pa
žymius yra skirtumas tarp naujų 
ateivių ir kanadiečių, bet tarp 
pirmaujančių menininkų žymių 
prasilenkimų nėra. Festivaliuos 
vertinimo komisijų teisėjai kiek
viename mieste yra kiti, kurie apie 
menininkus sprendimą daro pagal 
tos dienos Įvykusį pasirodymą.

Anitai kartais viename mieste 
užbaigus varžybas, tenka tuojau 
už 100 mylių važiuoti Į kitas 
miesto Festivalio varžybas.

Pažvelgus Į jos dienotvarkę - 
jau yra užsiangažavimų net 1975 
metams! Čia yra tik dalis Anitos 
įsipareigojimų. Bet ir tiems pa
šaliniams darbams, be mokslo, 
reikia tinkamai pasiruošti, nes 
kitaip taps antraeilė menininke.

Užklausta solistė, kodėl dau
giausiai dalyvauja 18-21 metugru- 
pėje festivaliuose, būdama tik 16 
metų, išsireiškė, kad savo am
žiaus klasėje varžybose nesant 
kpnkurento, varžybos nepatrauk
lios. Be to, dalis to amžiaus me
nininkų iš anksto žinodami pralai
mėjimą, nebedalyvauja varžybose. 
Žengus laiptą a ukščia užverčia rim
čiau ruoštis varžyboms ir tuom 
pačiu Įgauni daugiau patyrimo.

Paklausta, kaip gali atlikti tiek 
daug įsipareigojimų, nes moks
las giminazijoje irgi pareikalauja 
daug darbo, atsakė: Jei asmeniš
kai turi palinkimą vienai ar kitai, 
meno šakai, joks, kad ir ilgesnių 
valandų darbas, yra “nenuobodus 
ir greit atmintyje pasilieka”.

Linkiu jaunai solistei Anitai Pa
kalniškytei savo pamėgtame mene 
sėkmės.-

VLI Ko finansai
ir kiti Fondai

Pagal tolimesnę darbotvarkę, fi
nansų tvarkytojas Aleksandras 
Vakselis kalbėjo apie VLIKofinan
sų politiką. Ji esanti pasaulinė. 
Tautos Fondas gauna lėšų iš Įvai
riose valstybėse gyvenančių lietu
vių. JAV daugiausia lėšų gaunama 
iš ALTos, iš organizacijų, iš įvai
rių asmenų betarpiai ir iš Tautos 
Fondo JAV ir kitur Įgaliotinių. 
JAV lietuvių bendruomenė per
duodanti Tautos Fondui tik tas 
lėšas, kurias per Bendruomenę 
aukotojai skiria Tautos Fondui. 
Savo lėšų Bendruomenė Tautos 
Fondui nieko neskirianti. Dabar 
jau baigiami formalumai Tautos 
Fondą inkorporuoti. Tuomet ga
lėsianti būti praplėsta ir jo veikla.

Kalbėtojas iškėlė reikalą išklau
syti Tarybos narių pasisakymų, 
kad ateinančioje veiksnių konfe
rencijoje VLIKodelegataituokląu- 
simu turėtų aiškų vaizdą.

Ilgose diskusijose, susilaukta 
daug gerų pasiūlymų. Dalyvavo: 
Jonas Giedraitis, Jurgis Valaitis, 
Bronius Bieliukas, dr. Bronius 
Radzivanas, dr. Bronius Nemic- 
kas, Kęstutis Miklas, Stasys Za- 
deikls, Pranas Vainauskas, Pra
nas Dulevičius.

Sekretoriavo Leonas Virbickas.
(ELTA)
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SVEIKATOS SKYRIUS
Si SKYRIŲ VEDA SVEIKATOS KOMISIJA: 

Dr. Antanas Gussenas Dr. Vaclovas Paprockos Dr. Edmundas Ringus

• Nesurasta nuo ko tikrai sugenda dantys

Rašo Dr. A. J. Gussenas

Neretai būna, kad žmogus, atėjęs pas dantų gydytoją, klau
sia: Kodėl tie dantys irsta ir pūva? Taigi, kodėl? Tai labai 
svarbus klausimas, tik atsakyti jį netaip lengva. Šio atsakymo 
ieškojo ir senovės mokslinčiai, filozofai, kaip Hipokratas, Albu- 
kasis, Galens, Arkulanas ir kiti antikinės gadynės mąstytojai.

Anų dienų mokslininkams buvo nelengva surasti pagrindinius 
dėsnius, kodėl dantys irsta. Romos imperijai sugriuvus ir val
džią paėmus krikščionybės farizėjams į savo rankas, visa moks
lo pažanga užmigo letargo miegu ir neatbudo per tūkstantį metų. 
Mokslas sustojo ir nepajudėjo iš vietos. Už ligų tyrinėjimą ir 
žmogaus kūno piaustymą baudė mirtimi. Inkvizicija galiojo vi
sur, o likusios jos žiaurumų žymės, praeities istorijos lapuose 
užrašytos, neišdils ir nesunyks, ligi ant šios planetos žmogus 
gyvens!

Vieni iš jų konstatavo vienaip, o kiti kitaip. Nei vieni, nei 
kiti nenustatė pagrindinių priežasčių. Dantų irimo pagrindinės 
priežastys dar ir nūdien nėra gerai žinomos.

Dantų irimo teorijų yra daug, bet tai tik teorijos, neturinčios 
tikros prasmės, nė konkrečių ‘dėsnių. Arčiausia prie jų priėjo 
dr. W. D. Miller. 1889 m.j jis savo išleistoje knygoje ’’Micro
organism of the Human Mouth” apibūdino menamai tikresniąją 
dantų irimo priežastį.

Po ilgų metų laboratorijoje darytų tyrimų dr. Miller is įsiti
kino, kad burnoje esantys tūli mikroorganizmai, bacilos, kurių 
kiekvieno žmogaus burnoje randasi milijonai, minta prie dantų 
kaklelių esamom mitybos liekanom ir gamina pieninę rūgštį - 
lactic acid.

Toji rūgštis paveikia ir suardo danties emalį ir iš to danties 
kartozinizmas prasideda. Miller is teigė, ir gana teisingai, kad 
šepetuku juos valant nuvaloma, bet tik ten, kur maisto daleles 
įkliūna ir bacilos gali laisvai ir veistis tarpdantėse, dėsnų pa
kraščiuose ir danties grioviuose. Bacilos geriausiai veisiasi ir 
tarpsta ant angliavandeninės rūgšties - cukraus ir krakmolo. 
Tyrinėtojai surado, jog tąsias maisto daleles, bacilas ir pieninę 
rūgštį, sulaiko ant danties prilipęs gelatino sluoksnis. Jei ne 
tasai sluoksnis, tai rūgštis būtų seilių ištirpinta pirmiau, negu ji 
spėtų susiformuoti ir emalį sužaloti.

• Iki šiol mokslininkams dar nepavyko surasti, kodėl vienų 
žmonių dantys yra, pūva, o kitų būna visiškai sveiki. Pasitaiko, 
jog toje pačioje šeimoje vieno vaiko dantys genda, pūva, o kito 
visiškai sveiki, o tuo tarpu šeimos mityba ir visa aplinka ta 
pati - vienoda. Kaip tai išaiškinti? To klausimo ne tik dr. Mil- 
leris, bet ir karalius Saliamonas, tur būt, negalėtų išspręsti!

Be dr. Millerio teorijos, jų yra ir daugiau, bet jos pasilieka 
vien tik teorijomis, neturinčios svarbios įtakos. Nė viena jų dar 
nėra suradus konkrečių dėsnių dantų apsaugai nuo irimo ir gedi
mo!

AMERIKOS LIETUVIU KOGRESAS 
RUGSĖJO 28 CHICAGOJE

ALT siuntinėja Šimtams įvairių 
lietuvių organizacijų, jų padalinių, 
įeinančių į ALT sąstatą, kvieti
mus dalyvauti Amerikos lietuvių 
kongrese, rugsėjo 28-29 Pick- 
Congress viešbuty, Chicago, Ill.

Sis kongresas jau bus aštunta
sis Amerikos lietuvių kongresas, 
kuriame numatoma apie 1,000 da
lyvių. Rugsėjo 27 - įvyks Ameri
kos Lietuvių Tarybos metinis su
važiavimas.

Amerikos Lietuvių Taryba kon
taktuoja aukštus JAV pareigūnus 
ir įtakingus žmones, norėdama 
kongrese turėti stiprių kalbėtojų,

Amerikos lietuvių kongresai 
ALTos Saukiami kas penkeri me
tai, Siekiama suvažiavusiems 
veikliesiems išeivijos lietuviams 
pasitarti dėl tolimesnių Lietuvos 
laisvinimo žygių, o taip pat apta
rus ligšiolines pastangas, numaty
ti ateinančio penkmečio veiklą t

Ottawoj mirė prof. A.
OTTAWA. - Gegužės 11 d., ryte 

nuo širdies smūgio staigiai mirė 
Ottawa universiteto profesorius ir 
lyginamosios pedagogikos centro 
direktorius dr. Antanas Paplaus
kas-Ra m Ona s.

Buvo gimęs 1910 m. gruodžio 31 
d. Akmenės km., Liudvinavo v., 
Marijampolės apskr. Marijampo
lės Marijonų gimnaziją baigė 1930 
m.

Vytauto D. universitete studija
vo lingvistiką ir pedagogiką, kurią 
baigė 1935 m.

Nuo 1935 m. rudens mokytojavo 
Ukmergės, Klaipėdos, Vilkaviškio 
ir Kauno Aušros berniukų gimna
zijose, 1942-1943 m. būdamas ir 
šios gimnazijos vicedirektorius 
1943-44 studijavo Vienos, Austri
joje universitete pedagogiką. Ją 
baigė daktaro laipsniu. Vėliau 
studijas dar gilino Vokietijos uni
versitetuose.

1949 m, emigravo į Kanadą ir 
pradėjo dirbti Montrealio univer
sitete docento titulu, o 1950 m. 
buvo pakviestas e. ord. profeso
rium į Ottawa universitetą, kur 
dėstė pedagogiką ir vadovavo ped. 
katedrai.-

1954 m. įsteigė lyginamosios 
pedagogikos centrą ir visą laiką 
buvo jo direktorius.

Su paskaitomis yra apvažinėjęs 
ne tik didžiuosius Europos cent
rus, bet taip pat Japoniją, Indiją ir 
kt.

AMERIKIEČIAI 
SKELBIA S. KUDIRKA' 
ESANT JAV PILIEČIU

Columbia Broadcasting System 
radijo tinklas paskelbė redaktorių 
vedamąjį - pareiškimą. Jame 
priminė Simo Kudirkos tragediją 
Vigilant laive, pasmerkė brutalų 
rusų elgesį ir toliau pažymėjo, kad 
Simas Kudirka buvo ir yra Ame
rikos pilietis, nes jo motina yra 
gimusi Brooklyn, N. Y. Tai pa
reiškė Phyllis Schafly. Ji toliau 
kalbėjo: "Kudirka gimdamas gato 
Amerikos pilietybę iš savo moti
nos pagal Nationality Act 205 pa
ragrafą, paskelbtą 1940 m. Tas 
faktas patvirtintas vyresnių JAV 
pilietybės tarnybos pareigūnų. 
Nors tas 1949 m. įstatymas vė
liau buvo atšauktas 1952 m. 
McCarran aktu, bet Kudirka ne
prarado JAV pilietybės, nes mūsų 
įstatymai neveikia atgal”.

Toliau Ph. Schafly pabrėžė: 
"Kadangi mūsų vyriausybė niekad 
nepripažino Lietuvos invazijos ir 
tebepalaiko diplomatinius santy
kius su Lietuvos vyriausybės at
stovais išeivijoje, tai Sovietų Są
junga negali įrodyti, kad Kudirka 
yra Rusijos pilietis, ar turi dvi
gubą pilietybę - Amerikos ir So
vietų.

Faktas, kad Kudirka yra JAV 
pilietis, sudaro J A V-bė m s nelauk
tą progą atitaisyti gėdingą netei
sybę, už leidimą Sovietams Ku
dirką pagrobti nuo amerfKlečių 
laivo amerikiečių vandenyse! 
Mūsų Valstybės departamentas 
privalo reikalauti, kad Sovietų vy
riausybė Kudirką sugrąžintų |

Paplauskas-Ramūnas

A. PAPLAUSKAS-RAMONAS

Nuo jaunų dienų bendradarbiavo 
įva Ir iuosela Beraščiuose ir žurna
luose nepriklausomoje Lietuvoje 
ir išeivijoje. Yra paskelbęs pla
čių pedagoginių studijų anglų, 
prancūzų, vokiečių ir kitomis kal
bomis įvairiuose žurnaluose ir 
išleidęs atskiromis knygomis.

Palaidotas iš Ottawa universite
to gegužės 14 d. Liko liūdinti 
žmona dr. Marija (Makauskaitė) 
Paplauskienė-Ramūnienė, keturi 
vaikai, kurių du jau sukūrę savo 
Seimas, du gyveno su tėvais.

REGISTRUOJAMI ŠOKIKAI

LIETUVIŲ TAUTINIŲ ŠOKIŲ 
INSTITUTAS praneša, kad V-o]oje 
tautinių Šokių šventėje, 1976 m. 
Chicagoje, šokėjai bus grupuojami 
pagal amžių: vaikai 10-12 m.; 
jauniai 13-16 m.; vyresnieji nuo 
17 m.; šokėjai - veteranai - pir
mųjų Svečių dalyviai. Šioms gru
pėms bus pritaikytas ir atitinka
mas šokių repertuaras.

Šventėje galės dalyvauti tik tie 
šokių vienetai, kurie turės bent 
dviejų metų darbo patirtį. Vado
vai, kurie mano organizuoti nau
jus, arba atgaivinti nustojusius 
veikti, šokių vienetus, darbą turi 
pradėti dar šiais metais.

LTS Instituto adresas: J. Ma
tulaitienė

188 Logan St.
Brooklyn, N. Y. 11208

DRAUGINGA SPAUDA RAŠO
( Atkelta iš 4 psl. ) 

pažino dr. Pijų Grigaitį, kartu su 
juo dirbo Susivienijime, o minėji- 
man suėjusiems žmonėms Jis pa
pasakojo kelis dirbto darbo prisi
minimus. • *

Prezidentas Dargls didele balsų 
dauguma Ir vėl išrinktas dviem 
metams SLA prezidento parei
goms. Jis yra sveikas, energin
gas ir ilgus metus dar galės būti 
naudingas Susivienijimui Lietuvių 
Amerikoje, Naujienoms ir visiems 
lietuviams*

Pirmadienio vakarą Dargls iš
skrido į Pittsburghą.

REPORTERE
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SLA 2 APSKRITIES IR ALT SANDAROS 

SUVAŽIAVIMAI BIRŽELIO-JUNE 2

WORCESTER, MASS.
SLA 2-rosios apskrities suvažiavimas šaukiamas Worcester, 

Mass, {vyks 1974 m. birželio-June 2d., 10 v. ryto. Apskrities 
valdyba pakviesta Antano Tamkaus posėdžiauti Worcester, Mass. 
Lietuvių Piliečiu Klube, 67 Vernon St., Worcester, Mass. Pra
šome visų 2-ojoj apskrity dalyvaujančiųjų Kuopų išsirinkti ir į šį 
suvažiavimų atsiųsti savo delegatus! Posėdžiams pasibaigus 
veiklieji SLA 57-osios Kuopos nariai kviečia gražiai pavaišinti 
jų ruošiamam bankete Iv. p. p.

* * * s •
Birželio-June 2 d. Lietuvių Klube 12 v. įvyks Amerikos Lie

tuvių Tautinės Sandaros 1-osios Apskrities suvažiavimas. Pra
šomos Boston, Brockton, Worcester ir plačiosios Naujosios 
Anglijos apylinkės Kuopos dalyvauti!

ALT SANDAROS VALDYBA

DR. STEPONO BIEŽIO MIRTIES METINĖS 

GEG.-M AY 19 CHICAGO, ILL.
Organizacijos, kurioms a. a.dr. 

S. Biežis talkindavo, atstovai, 
įvertindami lietuviškose organiza
cijose jo nuveiktus darbus, inicia
torių sušauktame pasitarime, 
priėjo vieningos išvados kad:

1. dr» S. Biežis užsitarnavo 
ir visuomenės tinkamos pagar
bos.

2. a. a. dr. Steponui Biežiui ruo
šiamas paminklas Šv. Kazimiero 
Lietuvių Kapinėse ir jis bus pa
šventintas š. m. gegužės 19 d., 
sekmadienį po pamaldų, kurios 
iyyks 10 vai. Tėvų Jėzuitų Koply
čioje;

3. dr. S. Biežio mirties metinis 
minėjimas įvyks ta pačią dieną 3 

SLA Prez. P. P. Dargio ž

dr. S. Biežiui prisiminti
( Pabaiga iš 2 puslapio)

riame gyvenimas ne kartą yra taip subangavęs, jog tik labai tvirtų lyg
svaros žmonių pagalba buvo galima aptildyti pavojumi gręsianti neri
mą.

Tikriausiai ne čia vieta dabar išskaičiuoti visa tą naudingą darbą,

vai. po pietį/ Lietuvių Tautiniuose 
Namuose, 6422 So. Kedzie Avė., 
Chicago, Iii.

Minėjimą - Akademiją rengia 
organizacijų atstovų komitetas. 
Šių atstovų susirinkime apsvar
styti minėjimo - akademijos rei
kalai, Sudarytas ir Komiteto pre- 
zidfjumas: Teodoras Blinstrubas- 
pirmininkas; inž. Jonas Jurkūnas- 
vicepirmininkas; Antanas Kalvai
tis - sekretorius; Jonas Juodikis - 
iždininkas. Kreiptis į

Teodorą Blinstrubą (HE 4- 
4076 arba Antaną Kalvaiti (PR 6- 
8425 ).

A. A.STEPONUI BIEŽIUI 
Paminėti Komitetas

New York, N. Y.
LANKĖSI SLA CENTRE

Balandžio 24 SLA Centre lankėsi 
SLA veikėjai Antanas ir Ona Agur- 
kiai iš Edwardsville, Pa. Antanas 
Agurkis yra SLA 1-osios Kuopos 
finansų sekretorius. Ta proga su 
SLA sekretore tvarkė SLA 1-osios 
Kuopos reikalus, tarėsi apie SLA 
vajų ir kitais SLA reikalais.

Agurkiai New Yorko apylinkėje 
lankėsi ne malonumams. Jie at
vyko } Onos Agurkienės mirusio 
brolio, gyvenusio Cliffside, N. J. 
šermenis, laidotuves.

SLA 126 Kp. narė, buvusi SLA 
Centro tarnautoja Marga reta 
Sprindienė bal. 22 d. lankėsi SLA 
Centre su savo švogerka Velerija 
Kybartiene, viešnia atvykusia net 
iš Melbourne, Australijos. Viešnia 
6 mėnesius praleido pas savo tė
velį saulėtoje Floridoje. Už kelių 
dienų išskrido į Londoną, po to į 
Paryžių, vėliau atostogaus dar 
Graikijoj ir kitose valstybėse. Po 
poros mėnesių grįš į Australiją. 
Viešniai laimingos kelionės.

Brooklyn - New York

SLA 88 KP. SUSIRINKIMAS . 
BIRŽELIO-JUNE 4

Prieš SLA Seimą ir vasaros 
atostogas paskutinis SLA 88 Kp. 
susirinkimas įvyks birželio June 
4 d. 7 v. v. Fifi restorane, 94-25 
Jamaica Ave., Woodhaven, N. Y.

Vasaros atostogas bus liepos- 
July ir rugp.-August mėnesiais. 
Per tą laiką mokesčius užsimokėti 
ir kitais Kuopos reikalais prašo- 

. me kreiptis į SLA 38 Kp..raštinę, 
37 Sheridan Ave., Brooklyne.

Po birželio-June mėn. susirin
kimo sekantis susirinkimas bus 
rugsėjo-September 5 d., mėnesio 
pirmojo ketvirtadienio vakare.

SLA 38 KP. VALDYBA

Narių Dėmesiui

Euphrošinę Mikužis, SLA Iždi
ninkė, gyvenus apie 10 metų New 
Yorko ir New Jersey apylinkėje 
persikraustė atgal i Chicagą. Jos 
gyvenimo vieta Chicago] yra:

2026 N. Humboldt Blvd.
Chicago, Hl. 60647

AMERIKIEČIAI INFORMUOJA - 
APIE ALTOS PASTANGAS

Chicago, Ill. laikraštis The 
New World paskelbė pilną Ameri
kos Lietuvių Tarybos sudarytoka 1- 
betojų biuro sąrašą. Pažymėjo 
ir kiekvieno paskaitininko telefoną. 
Paskelbė, kad visi tie 32 ALTos 
kalbėtojai yra pasiryžę informuot 
apie padėtį okupuotoje Lietuvoje.

ALTos pavedimu kun. J. Pruns- 
kis suėjo į ryšį su kai kurių 
įvairiomis kalbomis leidžiamų 
laikraščių redaktoriais. Pradėjo 
taip pat jiems siuntinėti straips
nius apie lietuvius ir padėtį oku
puotoje Lietuvoje.

Chicago, Ilk 
Prisimena mirusią 

auka SLA Fondacijai
1974 m. geg. 13 d’

SLA 134 Kuopos veikėjai ir or
ganizatorei a. a. Konstancijei Man- 
kienei mirus, jos vardu ir atmin
čiai SLA iždininkė Euphrosine 
Mikužis, aukoja $15.00 SLA Fon
dacijai. E. M.

kurį yra atlikęs dr. Steponas Biežis savo netrumpame gyvenimo kely
je. Bet tai yra pati geroji proga pabrėžti tą nuostabų Stepono pastovu
mą, nepralenkiamą laiko ilgumu, kurį Jis yra parodęs* Susivienijime 
Lietuvių Amerikoje. . . Jis net 33-jus metus turėjo skaitlingą savo 
tautiečių pasitikėjimą, kai buvo renkamas ir vis perrenkamas ryškiau
sia dauguma Susivienijimo Pildomojon Tarybon Daktaru Kvotėju. . .

. . . Kiek Jo sprendimų, kiek Jo parašų sumažino gyvenimiškų rū
pesčių, palengvino vargą, nubraukė nuo veidų ašarų - per daugumą mes 
to nė neskaičiavome. Bet tų sprendimų ir parašų ligoje pašalpas gauti 
yra buvę daug, labai daug. Tai yra Jo didysis kreditas Susivienijime. 
Ir ne tik vien Susivienijime. Ir tarp sveikųjų Jis turi didelius nuopel
nus, kai žinom Jį dirbusį Tėvynės Mylėtojų Draugijoje, ALToje, JAV 
Lietuvių Bendruomenėje ir pagaliau, Tautinėje Sąjungoje - kur jis buvo 
branginamas, gerbiamas, kur Jo pagalbos ranka visuomeninei veiklai 
visada buvo laukiama.

Tai buvo veikla labai plati, Išsišakojusi, tačiau daktaro Biežio neati
traukė nuo pasirinktos Jo pagrindinės bazės - Susivienijimo Lietuvių 
Amerikoje..............Jih ne kartą yra sakęs, kad artimiausia Jo širdžiai
organizacija yra Susivienijimas Lietuvių Amerikoje. Jis stengėsi ne 
tik didinti SLA eiles, bet kartu nariuose skiepyti Susivienijimo idėjas.

8

ugdyti broliškumo ir vienybės jausmus. Taip, Susivienijimas Jam buvo 
Lietuvių Respublika ( Amerikoje) (miniatūroje ), kurią jis norėjo ma
tyti ne kitokią, kaip kad savo laiku tą Susivienijimą vaizdavosi ir kūrė 
daktaras Jonas Šliupas - Amerikos lietuvių 1 ‘Basanavičius”..............
likimas buvo tas, kad Susivienijimo kūrėjas, ir to paties Susivienijimo 
brandintojas ir stiprintojas - abu medicinos daktarai yra palaidoti Chi
cago]. ........

Daktaras Biežis liks gyvas mumyse ir anot Lietuvos atgimimo dai- 
niaus Maironio:

"Išliksiu aš gyvas paveiksle tame 
Net tuomet, kai kūnas, užbertas žeme, 
Ilsėsis, klajones užbaigęs visas”.

- Jo darbai atlikti organizacijai ir per ją visuomenei. . . Jo parody
tas darbštumas ir pareigingumas telieka mums pavyzdžiu, kuriuo sek
dami galėsime daugiau pasitarnauti lietuvybei ir mūsų broliškai orga
nizacijai - Susivienijimui.

Mane guodžia šioji diena, kurioje atsimfnėm da/rarą Steponą Biežį, 
norėčiau labai, kad toji pagarba guostų ir našlę ponią Oną Biežienę,- 
jos dukrą Jolandą ir visus velionio artimuosius.

i • .
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